Palestinian Center For Public Opinion



الهركز الفلسطينـــي لاستطــلاع الــرأي

Global Poll

Most People Think Their Country's Foreign Policy Is Morally No Better Than Average.

Dr. Nabil Kukali: Democracies in the Developed Countries to be Gauged by the Degree of Morality of their Foreign Policies.

WorldPublicOpinion.ORG (WPO) conducted between July 15 and September 26, 2008 a global poll in 21 nations. The poll covered a random sample of (21'618) respondents, representing the most of the world's largest nations – China, India, the United States, Indonesia, Nigeria, and Russia – as well as Argentina, Mexico, France, Germany, Great Britain, Italy, Egypt, Iran, Jordan, the Palestinian Territories, Azerbaijan, Turkey, Kenya, Thailand, and Ukraine. The nations polled represent 61% of the world population. Margins of error range from approximately +/-2 to 4%. Not all questions were asked in all nations.

Asked to assess the morality of their country's foreign policy, in 19 out of 21 countries the most common answer is that their country is about average or even below average. So the somewhat modest Palestinians, who assess the morality of their own nation's foreign policy at 35% above average, 38% about average and 22% below average. They give their most negative ratings to the US, (61%) below average, and to Britain, (57%) below average, whilst they express the most positive rating about the morality of China's foreign policy, which is assessed at 20% above average, 41% average and 36% below average.

Regarding the Palestinians' assessment of Russia's and France morality in the foreign policy, it's predominantly positive with 16% and 15% above average respectively.

In the United States, about half (49%) say the morality of US foreign policy is average with another 16 percent saying it is below average. Just 24 percent say it is above average.

Among Russians, 51 percent say the morality of their foreign policy is average, while 5 percent say it is inferior. Twenty-seven percent say it is superior.

In China, a relatively large 38 percent say their foreign policy is morally superior, but more say that it is either average (36%) or below average (8%).

The British are the most skeptical among the major powers, with more saying their country is below average (23%), than above average (17%), though most say it is average (49%).

France has the largest percentage of all nations polled saying that France is average (66%), while slightly more say it is above average (19%) than below average (13%).

Across all countries, the most common answer is that their country's foreign policy is about average, with 41 percent giving this response. The view that their country is above average is only slightly higher than the view that it is below average—24 percent said it is above average, whilst 21 percent said it is below average.

"People around the world may actually be more realistic than is often assumed," comments Steven Kull, director of WorldPublicOpinion.org, a collaborative project of research centers around the world.

In just two countries do more people say that their country is above average than say it is average or below average—but even here less than half are so self-confident. The highest number is found in Jordan, where 44 percent say that their country is above average, In India 40 percent give their country above average ratings. On the other hand, two countries give their country predominantly poor ratings. In Mexico 54 percent say the morality of their foreign policy is below average, as does a plurality of Argentines (39%).

Assessing Other Countries

The country to get the most negative ratings is China, with six nations saying that its foreign policy is below average (France 60%, Germany 58%, US 57%, Great Britain 53%, South Korea 53% and Italy 45%). Overall 28 percent say China is below average, 15 percent above average, and 34 percent average.

Russia gets similar ratings. Five nations predominantly say Russia is below average (France 57%, US 51%, Britain 47%, Germany 43% and Azerbaijan 45%).

Views of America's foreign policy are the most mixed. While five nations predominantly say it is below average (Palestinians 61%, Germans 55%, Russians 52%, Turks 45%, and Argentines 40%), two nations predominantly say it is above average (Kenya 56%, and Nigeria 48%). Overall, the US has the largest number worldwide saying it is below average (32%), but it also has one of the highest numbers saying it is above average (20%). Overall, 29 percent say it is about average.

The best ratings go to Britain. It is the only nation that overall has appreciably more people saying that it is above average (21%), than below average (17%), while 38 percent say it is average. The only exceptions are the Palestinians, where 57 percent say it is below average, followed by Jordan, 36%, Turkey 31% and in the fourth position Egypt at 29%.

Dr. Nabil Kukali, an experienced pollster in the Palestinian Territories and – with his well-known Palestinian Center for Public Opinion – one of the participants in this global poll, commented the results by saying that the democracies in the developed countries should be gauged by the degree of morality of their foreign policies. "Is it reasonable", Dr. Kukali added, "that for example the US claims to be in the world the ideal democracy with such low rates of morality of its foreign policy?" These are very serious indications to the new US administration to change the strategy of its foreign policies, particularly in the Middle East, in a way that copes with the perspectives and ambitions of the people, and not only consider its narrow, present interests", he said.

For more information, please visit www.WorldPublicOpinion.org.

Contact Persons: Dr. Nabil Kukali & Elias Kukali Tel: 00970 2 277 4846, Fax: 00970 2 277 4892 Mobile: 00970 599 726 878 P.O. Box 15, Beit Sahour - Palestine

Email: kukali@p-ol.com
Website: www.pcpo.ps

Palestinian Center For Public Opinion

الهركز الفلسطينــي لاستطــلاع الــرأي

نتائج استطلاع الرأي العام الدولي (WPO)

د. نبيل كوكالي: ديمقراطيّات الدول المتقدّمة تُقاس بنسبة أخلاقيّات سياستها الخارجيّة.

معظم شعوب العالم تقيّم أخلاقيّات السياسة الخارجيّة للمنوسيّط للدانها بأقلّ من المتوسيّط



د. نبيل كوكالي

أجرت مؤسسة الرأي العام الدولي (WPO) خلال الفترة ما بين 15 يوليو (تموز) و 26 سبتمبر (أيلول) عام 2008 إستطلاعاً دوليّا على عيّنة عشوائية قوامها (21618) شخصاً يمثلون (21) دولة من أكبر دول العالم مساحة وتعدادا ً للسكان وهي: جمهوريّة الصين الشعبيّة، الهند، الولايات المتحدة الأمريكيّة، إندونيسيا، نيجيريا، روسيا، الأرجنتين، المكسيك، فرنسا، ألمانيا، بريطانيا العظمى، إيطاليا، مصر، إيران، الأردن، المناطق الفلسطينيّة، أذربيجان، تركيا، كينيا، تايلاندة وأوكرانيا. وتمثّل هذه الدول (61%) من إجمالي تعداد سكّان العالم. وتراوح هامش الخطأ في هذا الإستطلاع ما بين +/- 2 إلى 4%.

وبسؤال المستطلعين حول تقييم أخلاقيات السياسة الخارجية لبلدانهم أجابوا في (19) دولة من أصل (21) دولة بأنها بحدود المتوسط أو حتّى أقلّ منه. الفلسطينيون مثلاً معتدلون نوعاً ما فيما يتعلق بتقييمهم لأخلاقيّات السياسة الخارجية للسلطة الفلسطينيّة التي يقيّمونها بنسبة نوعاً ما فيما يتعلق بتقييمهم لأخلاقيّات السياسة الخارجية للسلطة الفلسطيني أكثر التقديرات السلبيّة من بين جميع شعوب العالم للولايات المتحدة (61 % ما دون المعدّل) ولبريطانيا (57 % ما دون المعدّل)، في حين يقيّمون أخلاقيّات السياسة الخارجيّة لحمهورية الصين الشعبيّة بصورة إيجابيّة جدّا ً (20 % فوق المعدّل، 41 % ضمن المعدّل و 36 كما دون المعدّل). وبالنسبة لتقييم الفلسطينيين لأخلاقيّات السياسة الخارجية لروسيا ولفرنسا، فهو إيجابي بشكل عام وبلغ (16 %) و (15 %) فوق المعدّل لروسيا وفرنسا على التوالي. ويعتقد (49 %) من الشعب الأمريكي نفسه بأن أخلاقيات السياسة الخارجيّة للولايات المتحدة الأمريكية هي فقط ضمن المتوسّط، فيما يعتقد (16 %) حتّى بأنها دون المتوسّط وفقط (24 %)) يقولون عنها بأنها ما فوق المتوسّط، فيما يعتقد (16 %) حتّى بأنها دون المتوسّط وفقط (24 %)) يقولون عنها بأنها ما فوق المتوسّط.

وبالنسبة للروس، يقيم (51 %) أخلاقيات السياسة الخارجيّة الروسيّة بأنها ضمن المتوسّط، بينما يقول (5 %) منهم فقط بأنها أقلّ من ذلك و (27 %) يعتقدون بأنها فوق المعدّل.

وفي الصين يعتقد (38 %) من السكان بأن سياستهم الخارجية من الناحية الأخلاقية فوق المتوسّط ونسبة منافسة لها، بالتحديد (36 %) تقيّمها بالمتوسّط، في حين تقيّمها (8 %) بأنها دون المعدّل المطلوب.

أمّا في بريطانيا بصفتها إحدى الدول الصناعيّة الكبرى، فإن البريطانيين أكثر الشعوب تشكّكا ً تجاه أخلاقيّات سياستهم الخارجيّة حيث يقيّمها (17 %) فقط بأنها فوق المعدّل في حين يقول (23 %) بأنها دون المعدّل والأغلبيّة تقيّمها بأنها ضمن المتوسّط وهي نسبة (49 %).

الملفت للنظر أنّ الغالبيّة العظمى من الفرنسيين وهي نسبة (66 %) تقيّم أخلاقيات سياسة بلدهم الخارجيّة بالمتوسّط، في حين أنّ (19 %) فقط يقولون بأنها فوق المتوسّط و (13 %) ما دون المتوسّط.

ولو أخذنا المتوسلط العام لجميع البلدان المستطلعة آراؤها لوجدنا أن غالبيّة المستطلعين، وهي نسبة (41 %)، ترى أنّ أخلاقيّات السياسة الخارجيّة لبلدانها بحدود المتوسّط،، (21 %) يرونها أعلى من المتوسّط.

ويعلق السيد ستيفن كول (Steven Kull) بصفته مدير مؤسسة الرأي العام الدولي على نتائج هذا الإستطلاع بقوله: " إنّ شعوب العالم في الحقيقة أكثر واقعيّة عمّا يُظنّ أو يُعتقد منها غالباً".

الجدير بالذكر أنّ دولتان فقط تقول فيهما الأغلبيّة النسبيّة من المواطنين بأن أخلاقيات سياستهما الخارجيّة فوق المعدّل بكثير وهما الأردن (44%) والهند (40%). وعلى العكس من ذلك، هناك أيضا دولتان تقول فيهما أغلبيّة المواطنين بأن السياسة الخارجيّة لبلديهما من الناحية الأخلاقيّة تحت المعدّل وهما المكسيك بأغلبيّة واضحة، (54%)، والأرجنتين بأغلبيّة نسبيّة (54%).

تقييم بلدان أخرى:

الدولة الأكثر تقييماً سلبيّاً لأخلاقيّات سياستها الخارجيّة بين جميع الدول التي تمّ إستطلاع آرائها هي الصين الشعبيّة حيث قيّمت (6) دول بأن أخلاقيّات سياستها الخارجيّة هي دون المعدّل. وهذه الدول هي: فرنسا (60 %)، ألمانيا (58 %)، الولايات المتحدة (57 %)، بريطانيا (53 %)، كوريا الجنوبيّة (53 %) وإيطاليا (45 %). ولو أخذنا المعدّل العام لجميع الدول لوجدنا بأن نسبة (28 %) يقيّمون الصين بأنها تحت المعدّل، (15 %) فوق المعدّل و (34 %) بحدود المعدّل.

وحصلت روسيا على تقديرات مماثلة، فقد قيّمت (5) دول كبرى أخلاقيات السياسة الخارجية الروسيّة بأنها دون المعدّل. وهذه الدول هي: فرنسا (57 %)، الولايات المتحدة (51 %)، بريطانيا (47 %) وألمانيا (48 %) إضافة إلى أذربيجان (45 %).

أمّا نظرة شعوب العالم لأخلاقيّات السياسة الخارجيّة الأمريكية فهي متباينة جدّاً. ففي حين تقيّمها (5) دول على أنها ما دون المتوسّط المطلوب بدرجات وفي مقدّمتهم الفلسطينيّون (61 %)، الألمان (55 %)، الرّوس (52 %)، الأتراك (45 %) والأرجنتينيون (40 %)، تقيّمها دولتان على أنها فوق المتوسّط وهما كينيا (56 %) ونيجيريا (48 %). وعلى مستوى العالم أجمع،

(32 %) من سكان الكرة الأرضيّة يقولون بأنها دون المعدّل المطلوب، (20%) فقط يقولون بأنها فوق المعدّل و (29 %) يقولون بأنها تراوح المتوسّط.

وفيما يتعلّق ببريطانيا، فإن (21%) من شعوب العالم تقيّم أخلاقيات السياسة الخارجيّة البريطانيّة على أنها فوق المعدّل، في حين تقول (38%) منهم بأنها بحدود المتوسّط و(17%) بأنها دون المتوسّط. ويلاحظ هنا بأن الفلسطينيين في مقدّمة شعوب الشرق الأوسط التي تقيّم أخلاقيّات السياسة الخارجيّة البريطانيّة على أنها دون المتوسط. يليهم في تقييم الأداء البريطاني السيّء الأردن (36%) ثمّ تركيا (31%) وفي المرتبة الثالثة مصر (29%).

تعليق الدكتور نبيل كوكالى على نتائج الدراسة الدولية

وعلق الدكتور نبيل كوكالي، الخبير في استطلاعات الرأي في المناطق الفلسطينية وأحد المشاركين بمركزه الفلسطيني المرموق لاستطلاعات الرأي العام (PCPO) في هذا الإستطلاع الدولي، بقوله بأن ديمقر اطيات الدول المتقدّمة تقاس بنسبة أخلاقيات سياساتها الخارجيّة تجاه الدول الأخرى. فكيف يُعقل مثلاً أن تكون الولايات المتحدة الأمريكية مثالاً يحتذى به في الديمقر اطيّة في العالم وتأتي بهذه المعدّلات المتدنيّة لأخلاقيات سياساتها الخارجيّة تجاه دول العالم ؟ واستطرد د. كوكالي يقول بأن هذه مؤشرات مهمّة جدّاً للإدارة الأمريكية الجديدة لكي تغيّر إستراتيجيّة سياساتها الخارجيّة، وبالأخص في الشرق الأوسط، بما يتماشى مع آمال وطموحات الشعوب لا أن تنظر فقط إلى مصالحها الآنية الضيّقة."

Contact Persons: Dr. Nabil Kukali & Elias Kukali Tel: 00970 2 277 4846, Fax: 00970 2 277 4892

Mobile: 00970 599 726 878 P.O. Box 15, Beit Sahour - Palestine

Email: kukali@p-ol.com
Website: www.pcpo.ps